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В статье анализируется соотношение понятий «amicus curiae» и «свидетель-эксперт» в международном праве. Отмеча-
ется, что оба являются участниками международного судебного или арбитражного производства, которые содействуют раз-
решению спора посредством представления суду информации. Однако выявляется и ряд важных отличий как по существу 
представляемых ими сведений, так и по порядку участия их в международном производстве. Подчеркивается также, что 
активность использования этих институтов варьируется от трибунала к трибуналу. При этом в их использовании наблюдаются 
похожие тенденции: трибуналы, часто привлекающие amicus curiae, склонны прибегать и к свидетелям-экспертам, и наоборот. 
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The article analyzes the relationship between the concepts of ‘amicus curiae’ and ‘expert witness’ in international law. 
It notes that both are participants in the international judicial or arbitration proceedings whose task is to facilitate the resolution of a 
dispute by providing information to the court. However, several important differences are also identified, both in with respect to the 
substance of the information they provide and the manner through which they participate in the international proceedings. It is also 
emphasized that the recourse to these concepts varies from tribunal to tribunal. However, there are similar trends in their use: those 
tribunals that often authorize the amicus curiae participation, tend to often involve expert witnesses and vice versa. 
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